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Møde i SciTech-Tinget – 25.09.2023 
 

Deltagere: 20 
Mødeleder/referent: Christian Haaber Rasch (tovholder for SciTech-Tinget) 

Dagsorden: 

1. Kort velkomst (v. Christian) 
2. Foreningsrunde: Hvad rør sig i jeres forening? (v. alle) 
3. Evt. (v. alle) 
4. Næste møde (v. Christian) 

 

1. Kort velkomst (v. Christian) 
Velkommen til studieårets første møde i SciTech-Tinget. 
 
SciTech-Tinget er paraplyforening for alle studenterforeninger på Nat og Tech, hvor formålet er 
at videndele med hinanden om foreningslivets mange glæder og udfordringer.  
 
Hvis man som forening eller enkelt studerende har brug for at gå til ledelsen, kan man altid 
kontakte prodekanerne Finn (Tech) og Kristine (Nat), enten direkte eller via deres to nye 
studenterfora. 
 
 

2. Foreningsrunde: Hvad rør sig i jeres forening? (v. alle) 
TKM  
Én samlet rustur i år, der netop er afholdt. Stort frafald i sidste øjeblik: 18 afbud. Måske er 
muligheden for afbud helt indtil afgang med fuld refundering årsagen. Rusugen gik godt. 
 
SIGMA  
Nye forpersoner med til møde for første gang.  
Førsteårskurset Calculus (som alle studerende skal have i enten Alfa eller Beta) indbefatter et 
program, som er nødvendigt for at kunne følge med i undervisningen og gå til eksamen, der er 
gemt bag en betalingsmur på 700 kr. Studerende skal købe ny bog for at få licensen til 
programmet; gamle udgaver dur ikke. SIGMA vil, sammen med blandt andre IGOR (som der 
blev afholdt møde med i fredags) og flere andre, kæmpe for at sikre, at det fra næste år er 
frivilligt, ikke obligatorisk, at købe programmet til 700 kr. Første skridt bliver at ta’ den med 
institutlederne, men man vil eskalere helt til ledelsestoppen, hvis det bliver nødvendigt. 
 
Approksimerbar  
Det går godt. Mange gæster i baren. Mange ansøgere til at blive medlem. 
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BFU 
Har lige solgt dissektionsbestik for at få penge ind; eneste indtægt. Til generalforsamlingen 
fordeles pengene til de andre foreninger på Biologi. Pelle Propelpadde (død, men udødeliggjort, 
maskot) bliver 31 år d. 6. oktober: Bar med konkurrencer og underholdning. 
 
Biogas 
Optaget nye og er nu igen fuldtallige.  
 
Biologitutor 
Rigtig god introuge. God opstart. Der er fuld gang i foreningslivet blandt de nye, hvor der er 
stort engagement. Alt godt hos biologerne. 
 
IGOR 
En del af Calculus-sagen (se under SIGMA længere oppe). 
Lægger stor energi i at søge diverse fonde for støtte til feltture, der er på stort set alle kurser. 
En dyr fornøjelse af være studerende på Geoscience. Priser fra 100 til 6000 kr. – cirka 250 kr. i 
gennemsnit. Søger bl.a. Tuborgfondet og fagforeninger. 
Geotutor/Kaos vil gerne deltage i SciTech-Tinget fremover. 
 
Die Rote Zone/CRISBaR 
Navneskift til CRISBaR. Alt går godt. 
 
Molekylærbiologisk Cellskab 
Også med nyt navn. Tidligere MoGenS og MMF. Pizzaarrangement på onsdag for at få nye 
studerende. 
 
Alkymia 
Har afholdt generalforsamling og fået mange nye. Ølstafet snart, hvor alle er velkommen. 
 
Dyrkbar/SJUS 
I gang med en større omrokering, bl.a. nyt formandskab.  
Agrotutor har holdt intro, men ikke hyttetur endnu.  
Udfordringer forude med at holde studiemiljøet/studielivet ved lige på Agrobiologi, når der ikke 
længere er optag af nye studerende i Aarhus fra 2024. Skal holde møde med Finn tirsdag d. 27.  
Leder efter ny leverandører til fredagsbaren, da baren er blevet for lille til den nuværende 
aftale med Studenterbolaget. Søger evt. samarbejde med andre barer. 
Kaos har lige fået Studenterbolaget som leverandør. Foreslår MatKant som alternativ – godt og 
stort lager, samt nemt tilgængeligt. SIGMA foreslår at tage kontakt de øvrige fredagsbarer, fx 
Alkymia, der ligger i nærheden, med det formål at bestille fælles til barerne. TKM foreslår at 
undersøge muligheden for at låne institutbil og handle hos DEFCO, INCO el.lign. 
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Katrines kælder 
Rigtig god opstart. Problemer med for mange gæster udenfor, hvilket ikke er populært blandt 
naboerne. Bruger vagter pga. støj og ting, der forsvinder. 
 
Nanorama 
Nye forpersoner med til møde for første gang.  
God opstart og mange arrangementer. Fest på fredag. Rustur på vej. 
Kortbetaling: Hvad er erfaringen hos andre?  
Katrines Kælder betaler 1,4% til Zettle. Die Rote Zone/CRISBaR og Biogas bruger også Zettle. 
Det fungerer godt, også på mobiledata, og også selvom der kan være problemer med tablet.  
Approksimerbar siger, at Mobile Pay er klart billigst.  
TKM og SIGMA foreslår, at barer går sammen for at forhandle tilbud. Det er der generel 
opbakning til, men Katrines Kælder siger, at mange har fastlåste indkøbsaftaler flere år frem. 
TKM foreslår at bruge SciTech-Tingets debatforum til at koordinere.  
 
 

3. Evt. (v. alle) 
TKM 
Skal holde én fælles rustur fremover, så den nuværende hytte er for lille, og derfor leder man 
efter en ny til 200+ studerende. Der er meget lukket hos hytteudlejere, fordi de har rigeligt med 
kunder og ikke er fans af rusture. Kan nogen hjælpe med en hytte til 200+ mennesker, gerne 
med separat rum til tutorer? 
IGOR foreslår at spørge Studenterrådet om kontakter til tutorforeninger på andre fakulteter, fx 
Jura, der måske kan hjælpe. 
 
Approksimerbar 
Har en udfordring med, at der skal lægges stort arbejde i at administrere betaling af skat. Hvad 
gør andre? 
SIGMA foreslår at tage fat i juravejledningen hos Studenterrådet for gode råd. 
Andre siger; lad vær med at ha’ overskud – gå i minus.  
 
SIGMA 
Har problemer med AU’s mailsystem, hvor alt går i spam. Hvordan får man en officiel AU-mail? 
TKM foreslår at spørge Nat-Techs Studieservice. 
IGOR er gået til institutlederen, og har på den måde fået en institutmailadresse. 
 
Dyrkbar/SJUS + IGOR 
Bygning 1171 er nu en Nat-bygning, og derfor skal Dyrkbar (fra Tech) betale husleje. Hvor 
mange betaler leje? IGOR mangler plads til at være et sted, og instituttet er ikke 
samarbejdsvillige. Hvad gør andre?  
Generelt er der mange forskellige låne- og lejeaftaler ift. lokaler rundt omkring. 
Alkymia har et lagerrum. Molekylærbiologisk Cellskab har tekøkken og depotrum. 
Approksimerbar fik et lokale af instituttet. Mange booker lokaler i Outlook, og har så typisk en 

https://www.facebook.com/groups/582860528516567
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kontaktperson på instituttet, der er orienteret. 
 
Alkymia + TKM 
Hvis alle foreninger bruger busser, er det oplagt at gå sammen. Er andre med på det?  
TKM fortæller, at alle tutorforeninger efter planen går sammen om busleje fremover.  
Svar gerne på TKM’s opslag i SciTech-Tingets debatforum på Facebook om jeres forenings brug 
af busser (uanset typen af forening), så tager TKM det med videre d. 28. november til 
evalueringsmøde for tutorforeninger/studiestartskoordinatorer på Nat og Tech.  
 
IGOR 
Populære valgfag udbudt af Ecoscience bliver nedlagt. En forsker vil gerne engagere 
studerende til at gøre noget, så det ikke sker. IGOR og SJUS vil kigge på det sammen. 
 
 

4. Næste møde (v. Christian) 
27. november. Finn og Kristine deltager. 

https://www.facebook.com/groups/582860528516567
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